
 
Vážení spoluobčania,   

čas je neúprosný a opäť nás priblížil ku koncu kalendárneho roka a len pár dní nás delí od 

najkrajších sviatkov roka Vianoc. Sviatky, ktoré by mali byť plné pokoja, porozumenia, 

srdečnosti a lásky. V tomto čase sa všetci na chvíľu zastavíme, stretneme sa so svojimi blízkymi 

a prežijeme neopakovateľné chvíle šťastia a pokoja. Tieto spoločné chvíle sú tým najkrajším 

darčekom, ktorý si môžeme v rodinách dať. Vychutnajme si Vianoce so všetkým, čo k nim 

patrí: ako žiarivý vianočný stromček, oblátky s medom, cesnak, jablko, orechy, kapustnica či 

hubová juška, vysmážaná ryba, šalát. Užime si všetky krásne zvyky a tradície, ktoré sme zdedili 

po našich rodičoch. Nech v príjemnom teple domova znejú vianočné koledy a modlitby ako 

poďakovanie sa za odchádzajúci rok a ako prosba za zdravie našich rodín všetkých blízkych a 

priateľov. Niekde možno tá slávnostná chvíľa bude spomienka na tých, po ktorých, bohužiaľ, 

zostalo pri stole len prázdne miesto. Vianoce sú hlavne o láskavosti a spolupatričnosti ľudí, ale 

je to najvhodnejší čas, kedy si človek môže uvedomiť, že k životu nepotrebuje len peniaze a 

hmotné statky, ale hlavne potrebujeme porozumenie, pochopenie, úprimnosť, lásku a 

dobrosrdečnosť. Drahí spoluobčania, dovoľte, aby som Vám zaželala nielen vo svojom mene, 

ale aj v mene zamestnancov obecného úradu a poslancov obecného zastupiteľstva radostné, 

pokojné prežitie vianočných sviatkov a šťastný nový rok 2025, nech sa Vám splnia Vaše 

priania, očakávania a predsavzatia. Prajeme Vám,  nech ticho Vianoc nás všetkých naplní 

pravým pokojom, radosťou, láskou, zdravím a božím požehnaním po celý nový rok. 

 

        Ing. Gabriela Staníková 

starostka obce 

 

Na jedličke sviečky svietia, 

v jasliach leží Božie dieťa. 

Nech Vás jeho láska hreje, 

žiari i v tmách beznádeje, 

do sŕdc, duší vašich vloží 

radosť, šťastie, pokoj boží. 

Letí k Tebe darček z neba, 

je v ňom všetko, čo ti treba. 

Šťastie, pokoj, láska, neha, 

Ježiško má rád aj teba. 

Každú slzu - kvapôčku, 

premení on na vločku. 

Ježiškovi pošepnem,  

nech ti na vianočný deň, 

splní ten najtajnejší sen 

a na Silvestrovskú noc,  

nech má takú moc, 

že vykúzli ti hoc, 

šťastie a lásku na celučičký rok. 



 

Prehľad získaných dotácií pre obec Nižný Klátov v roku 2024: 

Odstránenie havarijného stavu elektroinštalácie v budove ZŠ  

Ministerstvo školstva, vedy, výskumu a športu Slovenskej republiky                   53 997 € 

  

Ministerstvoo financií na individuálne potreby obcí              9 750 €  

 

Neustále zlepšovanie kvality života v našej obci je nielen mojou prioritou, ale aj prioritou 

poslancov obecného zastupiteľstva. 

 

Príprava ľadu - Pre dobrú vec sa treba obetovať. Partiu chalanov  inšpiroval dlhodobejší pokles 

teplôt k začatiu prípravy ľadovej plochy na multifunkčnom ihrisku. Ich  jasným cieľom bolo 

vytvoriť prírodnú ľadovú plochu pre korčuľovanie. V prvej fáze bolo nutné zabezpečiť hadice, 

ponorku a samozrejme tím ľudí ... Tou najťažšou úlohou bolo pravidelné polievanie a úprava 

plochy. Plocha bola intenzívne polievaná až trikrát denne a často v neskorých večerných či 

skorých ranných hodinách. Ako naschvál však teplotné vrtochy počasia spôsobovali, že ľad sa 

na prednej časti ihriska topil. Nadšencov to však 

neodradilo a po celom týždni práce sa dostavil výsledok! 

V sobotu 13. januára bola prírodná ľadová plocha 

spustená „do prevádzky“. Veľké poďakovanie preto patrí 

všetkým zainteresovaným, ktorých najväčšou odmenou 

bol pohľad na  korčuľujúce sa detí či dospelých. 
 

Diskotéka na ľade -  V sobotu 13. januára obec organizovala spolu 

s poslankyňou OZ Evou 

Kelbelovou diskotéku na ľade. 

Obec si z kojnónie zapožičala 

karnevalové kostýmy, 50 litrovú 

termosku na čaj. Pre všetky deti 

sme kúpili keksíky a Lucka 

Jokeľová napiekla koláčiky. Diskotéku na ľade sme odštartovali o 14:00 

hod. a do tanca nám mixoval pesničky Sebastián Kelbel. Spoločne 

strávené popoludnie s rozprávkovými postavičkami sme ukončili o 18. tej hodine. Veľmi sa 

tešíme veľkému záujmu o túto akciu. Ľadová plocha v našej obci vydržala dva týždne a naši 

občania sa mohli korčuľovať. Ďakujem za pomoc pri organizovaní tejto milej akcie. 

 

Valentínsky ples  - dňa 9.2.2024 obec zorganizovala 2. ročník 

Valentínskeho plesu. Slávnostným príhovorom, prípitkom a 

úvodným tancom starostka obce otvorila 2. ročník plesu. Po celý 

večer do tanca hrala hudobná skupina Family, ktorá celú sálu plnú 

hostí postavila na nohy a roztancovala. Zlatý klinec programu bolo 

vystúpenie brazílskych tanečníc pod vedením Jose Garsiu , ktorý 

pokračoval tanečnou „školou“. Jose Garsia hostí naučil zopár tanečných krokov a celá sála bola 

na nohách v synchronizovanom tanci. Jedlo pre hostí pripravovala cateringová spoločnosť. O 

polnoci sme spoločne s poslankyňou Evou Kelbelovou odovzdávali tombolu s hodnotnými 

cenami. Zábava trvala do skorých ranných hodín. Na plese sa zúčastnilo 120 hostí . Veľmi nás 

https://pocasie.sme.sk/


potešil opäť veľký záujem o lístky. Srdečne ďakujem sponzorom a organizátorom 

Valentínskeho plesu. Ďalší ročník sa uskutoční 21.2.2025.  

 

Šachový turnaj - posledný februárový víkend sa v sále kultúrneho domu konal šachový turnaj 

v Rapid šachu. Športovcov privítal a predniesol úvodný príhovor poslanec Ing. Róbert Balog. 

Zúčastnilo sa 50 súťažiacich z celého východného Slovenska. Turnaj organizoval Kamil Haraj 

pod záštitou obce. Obec nakúpila ceny pre víťazov, ktoré odovzdal pán poslanec a 

zasponzorovala suroviny na guláš, ktorý navaril Tomáš Hudák.  

Veľkonočná výzdoba - v utorok 19.3.2024 si pracovníci 

obecného úradu zorganizovali malú brigádu s vítanou 

pomocou žiakov základnej školy. Priestranstvo okolo 

miestneho parku sme vyčistili, vyzametali a vysadili nové 

kvety do kamenných kvetináčov. Osadili sme veľkonočné 

vajíčko na tradičné miesto v parku, ktoré tvorí už 

neoddeliteľnú súčasť výzdoby veľkonočných sviatkov v našej 

obci. Tento rok obec prikúpila 3 krásne laminátové vajíčka, ktorých vnútro zdobia kvietky 

sirôtky a umiestnila ich do parku.   

Úpravy v miestnom parku dňa 17.5.2024 - sme v miestnom parku pred obecným úradom 

vykopali levanduľový záhon , ktorý zdrevnatel. Vykopané levandule, ktoré boli ešte použiteľné, 

sme darovali základnej škole. Následne sa odhrabal dunajský štrk, natiahla sa nová fólia a novo 

nakúpené levandule sme vysadili.  

Deň matiek - druhá májová nedeľa tradične patrí našim mamkám, babkám a prababičkám, ktoré 

slávili Deň matiek. Deň matiek je najmä o láske a poďakovaní. Je to čas vyjadriť úctu a 

poďakovanie všetkým mamám. Pri tejto príležitosti sme si ich uctili bohatým programom 

a občerstvením. Po úvodnom príhovore poslanca Radoslava Kollára, vystúpili svojimi 

básničkami, pesničkami a tancom, detičky z materskej školy a základnej školy. Po vystúpení si 

všetci vychutnali chutné chlebíčky a koláčiky a v hojnom počte spolu strávili príjemnú 

slávnostnú nedeľu v našom kultúrnom dome. 

Chcem sa poďakovať celému organizačnému tímu a to pani učiteľkám, ZŠ, zamestnancom 

obce, Radoslavovi Kollárovi za prípravu a technické zabezpečenie podujatia. Veľké ďakujem 



a obdiv patrí všetkým účinkujúcim za ich jedinečné vystúpenia, ktoré boli určite najkrajším 

darčekom pre všetky mamky, babky  a prababky. 

 

Prezidentské voľby a voľby do Európskeho parlamentu - navonok sa to možno nezdá, ale je 

to pre úrad veľká agenda. Opäť počas niekoľkých mesiacov sme sa venovali zostavovaniu 

komisie, informovaniu o volebných okrskoch, príprave volebnej miestnosti ako aj ďalším 

úlohám. Ďakujem   pekne Andrei Müllerovej, ktorá opäť zabezpečila bezproblémový priebeh 

volieb v našej obci. Vďaka parí aj všetkým spoluobčanom - voličom, ktorí využili svoje 

hlasovacie právo, pretože každé voľby sú dôležité. 

 

Letné kino 04.08.2024 - na sobotu dňa 3.8.2024 si obec Nižný Klátov pripravila novinku, a to 

premietanie letného kina filmu Kavej na futbalovom ihrisku. Vzhľadom na nepriaznivé počasie 

sa premietanie filmu presunulo 

na nedeľu večer. Firma, ktorá 

zabezpečovala premietanie 

filmu, si rozložila plátno 

ležadlá  a stoličky v počte 90  

kusov. Komu sa neušlo sedenie, ležal len tak na tráve, na deke 

alebo na vlastných stoličkách. Po príhovore starostky obce 

začalo samotné premietanie filmu Kavej. Počas premietania 

bolo zabezpečené čapované pivo, prosecco         a pukance. Po 

ukončení filmu poslanci Ing. Valér Kováč s Matejom 

Silvayom  zložili stan a upratali ihrisko. Ďakujem všetkým, ktorí sa podieľali na tejto milej 

akcii a, samozrejme, veľké ďakujem patrí aj našim sponzorom. 

 

Brigáda - klub dôchodcov si zorganizoval brigádu v septembri tohto roka na cintoríne, kde 

spoločnými silami upratali a skrášlili priestranstvo na cintoríne. Veľmi pekne ďakujeme 

dôchodcom, Radoslavovi Kollárovi a Urbariátu za zorganizovanie brigády. 

Oprava rigolu na Čaksovej ulici - dňa  7.8.2024 začali práce opravy rigolu na Čaksovej ulici 

pri futbalovom ihrisku. Oprava rigolu bola nutná z dôvodu odvodnenia, ale aj z dôvodu 

oddeľovania sa obrubníkov od telesa cesty a hrozilo poškodenie miestnej komunikácie, ktorá 

bola zrekonštruovaná v roku 2022. Opravu vykonávala firma Strabag s.r.o. Rekonštrukčné 

práce sa ukončili druhý septembrový týždeň. 

Oprava cesty III. triedy - v rozmedzí mesiacov október  prebehli rekonštrukčné práce na 

odstránení havarijného stavu v úseku cesty III. triedy /3404 od križovatky rázcestie Nižný 

Klátov - Hýľov „Polesie“ smer na Vyšný Klátov po začiatok obce Vyšný Klátov. Rekonštrukcia 

bola pod záštitou KSK a práce vykonávala spoločnosť Doprastav. V čase rekonštrukcie sa 

z vozovky odstránil starý asfalt, opravilo sa 23 kanalizačných poklopov a 5 vodovodných 

šupatiek. Ďalšia fáza bola natiahnutie nového asfaltu v dvoch vrstvách. Počas rekonštrukcie sa 

vyskytli obmedzenia dopravy, ktoré však boli nevyhnutné. 

Erb v obci – v našom miestnom parku ste si určite všetci všimli svietiaci erb Nižného Klátova. 

Obec Nižný Klátov urobila významný krok k posilneniu svojej identity a historickému odkazu. 

Každé mesto a obec vlastní erb. Nezáleží na tom, či je to veľkomesto alebo dedinka s 



niekoľkými desiatkami obyvateľov. Erby sú znakom 

samostatnosti obcí. Všetky sú zapísané v heraldickom 

registri na ministerstve vnútra. Erb bol umiestnený na 

frekventovanom mieste v blízkosti autobusovej zastávky, 

aby bol prístupný všetkým obyvateľom aj návštevníkom. 

Erb má niekoľko významných prvkov. Drak  symbolizuje 

prekonanie prekážok a víťazstvo nad zlom, kôň – 

reprezentuje silu, vernosť, odvahu, vlastnosti ,ktoré sú 

dôležité pre miestnu komunitu, anjel s mečom- zdôrazňuje 

ochranu dobra nad zlom a spojenie duchovných hodnôt 

s každodenným životom obce. 

Október mesiac úcty k starším – v tomto roku sme sa rozhodli, že sa tradičné posedenie 

s dôchodcami neuskutoční. Po minuloročnej skúsenosti, keď nám dôchodcovia po posedení 

v kultúrnom dome dostali vo väčšine COVID, rozhodli sme sa ich prekvapiť a prejaviť im úctu 

iným spôsobom. Všetkým dôchodcom sme nakúpili vitamínové balíčky, do ktorých sme vložili 

pozdrav  s prianím pevného zdravia od poslancov OZ a starostky obce. Vitamínové balíčky sme 

rozniesli  po domácnostiach seniorov. 

Adventné obdobie - v rámci adventného obdobia a predvianočnej atmosféry bol v našom parku 

osadený a vyzdobený Adventný veniec, ktorý slúži na symbolické odpočítavanie času do 

najkrajších sviatkov roku - Vianoc. Vyzdobený je štyrmi sviecami a každá z nich symbolizuje 

jednu adventnú nedeľu. Veríme, že jeho postupné rozsvecovanie vám spríjemnilo predvianočný 

čas. 

Deň zdravia  dňa 7.12. 2024 sa v kultúrnom dome konal deň zdravia, ktorý zahŕňa kozmetické 

procedúry, masáže a zdravé občerstvenie. Je to spôsob, ako zrelaxovať a dopriať telu, duši 

zaslúženú starostlivosť. Ďakujem Janke Hužvár Kralovanskej, ktorá túto milú akciu 

zorganizovala. 

 

Mikuláš  - v deň sv. Mikuláša naša obec zorganizovala podujatie, ktoré sa uskutočnilo 

v miestnom parku a prinieslo radosť a sviatočnú atmosféru všetkým vekovým kategóriám. 

Večer začal príchodom sv. 

Mikuláša spolu s anjelikom na 

vyzdobenom traktore. Deti ho 

privítali nadšeným krikom 

a pesničkou. Po slávnostnom 

príhovore poslanca Radoslava 

Kollára sa detičky rozbehli 

k Mikulášovi, ktorému spievali 

a recitovali rôzne básničky 

a pesničky, za čo ich Mikuláš 

odmenil sladkým balíčkom.  

Ďakujem všetkým, ktorí si našli 

čas a prišli, hlavne ďakujem 

všetkým, ktorí zorganizovali túto 

akciu pre naše detičky. 

 



Kapustnica v miestnom parku  dňa 14.12.2024 obec prvýkrát zorganizovala akciu Kapustnica 

v miestnom parku. Vždy, keď si vymyslíme novú akciu, ideme do toho s malou dušičkou, 

pretože nevieme čo máme od toho očakávať, či sa to ľuďom bude páčiť... Celá akcia sa začala 

už od rána. Naše milé dôchodkyne Gitka s Jarkou sa pustili do varenia kapustnice a Valika 

Parová pripravovala vianočné varené víno 

a čaj. Poslanci v parku pripravovali 

posedenie, čistili lavice a stoly, pripravovali 

odpadkové koše, ponosili kapustnicu, čaj 

a varené víno do parku a už boli pripravení 

v stánku ľuďom rozdávať pohostenie. 

Vianočná atmosféra v miestnom parku pri 

kapustnici bola jedinečná a hrejivá. Všade 

vládla sviatočná nálada, rozsvietené 

svetielka na stromčeku, adventný veniec, 

vianočné koledy a voňavá kapustnica  

dotvorili  súhru kúzelnej zimnej scény. 

Verím, že z tejto krásnej akcie sa stane tradícia. Ďakujem všetkým, ktorí pomohli akýmkoľvek 

spôsobom  pri organizácii. 

Klub dôchodcov - v ten istý deň ako sa konala kapustnica v parku , klub dôchodcov si 

zorganizoval stretnutie na obecnom úrade. Členovia klubu sa zišli , aby si užili spoločné chvíle, 

zaspomínali si na staré časy a podelili sa so svojimi starosťami i radosťami. Stoly boli krásne 

ozdobené sviečkami a drobnými vianočnými dekoráciami, ktoré navodzovali vianočnú náladu. 

Na stole nechýbali tradičné dobroty, voňavá kapustnica a hubová juška.  Prítomní dôchodcovia 

si pochutnávali na jedle, zatiaľ čo živá konverzácia sa niesla celou miestnosťou. Neskôr si 

zaspievali vianočné koledy a zarecitovali pár básní. Starostka obce spolu s poslancami 

obecného zastupiteľstva im zapriali pevné zdravie a rozdali balíčky so sladkosťami. Posedenie 

prinieslo nielen sviatočnú pohodu, ale aj pocit spolupatričnosti a radosti, bola to chvíľa, ktorá 

pripomenula, aké dôležité je užívať si prítomnosť a vážiť si jeden druhého. 

 

Na záver 

S blížiacim sa koncom roka 2024 by som chcela zo srdca poďakovať poslancom obecného 

zastupiteľstva, kontrolórke obce, 

pracovníkom obecného úradu, riaditeľkám, 

učiteľom a všetkým pracovníkom škôl a 

školskej jedálne za  vašu podporu, 

spoluprácu a za všetko, čo sme počas tohto 

roka spoločne dokázali.  Do nového roka 

2025 vám všetkým vážení spoluobčania 

prajeme spolu s poslancami obecného 

zastupiteľstva veľa zdravia, šťastia, pokoja 

vo vašich rodinách, silu a odvahu čeliť 

novým výzvam a nezabudnuteľné chvíle 

s Vašimi blízkymi, priateľmi, kolegami 

a susedmi. 

 

POZVÁNKA: Poslanci obecného zastupiteľstva Vás pozývajú 31.12.2024 na polnočný punč 

do miestneho parku. 


